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Motioner till distriktsårskonferensen, och 
distriktsstyrelsens yttranden över dem 
 
Enligt Vänsterpartiets stadgar kan partiföreningarna och alla enskilda 
medlemmar lämna in motioner till distriktets årskonferens. Motionerna ska vara 
distriktsstyrelsen tillhanda senast sex veckor före årskonferensens 
genomförande. (§65) 
 
Distriktsstyrelsen ska yttra sig över varje motion och skicka till partiföreningarna 
och ombuden senast tre veckor innan distriktsårskonferensen. (§66) 
 
Här nedan följer de fyra motioner som kommit in, samt distriktsstyrelsens förslag 
till beslut inklusive motivering.  
 
 
 
 
Innehållsförteckning 
 
Motion nr 1 
Ingen AI konst i vårt parti, solidaritet med konstnärer och arbetare i världen s 2 
 
Motion nr 2 
Bojkotta Amazon för global solidaritet       s 4 
 
Motion nr 3 
Internfeministiska träffar i distriktet       s 5 
 
Motion nr 4  
Motion till DÅK 2025 Skaraborg        s 6 
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Motion nr 1: Ingen AI konst i vårt parti, solidaritet 
med konstnärer och arbetare i världen 
 
Argument: 
För att AI ska kunna genera bilder så tränas den på tusentals befintliga verk som 
konstnärer lagt möda och själ till att skapa. Detta görs utan konstnärernas 
samtycke och de blir inte ekonomiskt kompenserade. När Kjell Högström sjön 
'Maskinerna är våra vänner' talar han om maskiner som tvättar, städar och diskar 
så att vi kan göra annat. "Du ska ägna dig åt vetenskap och konst". Nu går vi in i en 
tid där maskinerna fixar konsten så vi har tid med tvätten, det låter inte som mitt 
paradis. "Har jag fel eller rätt?" 
 
Jag yrkar för: 
Att Vänsterpartiet Skaraborg ska förbjuda användandet av AI-generade bilder i 
alla politiska sammanhang kommande verksamhetsår 
 
 
Motionär: Josefin Börjesson, Vänsterpartiet Skövde 
 
 

Distriktsstyrelsens yttrande över motionen: 
Distriktsstyrelsen är eniga med motionären att detta är ett viktigt 
ställningstagande för att skydda de kreativa människor som till yrke har att 
framställa det som nu AI istället uppmanas göra i många fall. 
Vi vill i möjligaste mån undvika att använda AI-genererade bilder i vårt arbete. 
Vi ser dock problem med att det ibland inte framgår om grafik/foto är 
AI-genererat. Oftast kan det avslöjas genom hur bilden ser ut, men vi kan inte 
vara 100 % säkra på att vi inte använder någon form av AI-genererat material. 
Distriktsstyrelsen använder sig av programsidan Canva för att göra sitt grafiska 
material såsom flyers, inlägg till sociala medier och hemsida. På Canva kan 
användaren generera sina egna bilder genom AI. Det är en funktion som vi inte 
kommer använda oss av. Däremot kunde Canva, när vi frågade dem, inte till 100 
procent garantera att bilder i deras bildbank inte är AI-genererade, även om det 
förordas att sådana bilder märks så att det framgår att de är skapade av AI. För 
att helt eliminera risken att använda AI-genererade bilder skulle distriktsstyrelsen 
därför behöva sluta använda Canva. Det tycker vi inte är motiverat i nuläget.  
 
Vi i distriktsstyrelsen har med anledning av denna motion valt att lägga in följande 
text i vårt förslag på verksamhetsplanen under rubriken “Kommunikation” om att 
AI-genererade bilder inte ska användas: 
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“Distriktsstyrelsen ska inte skapa bilder med hjälp av AI. Detta ställningstagande 
gör vi i solidaritet med de konstnärer som blir utnyttjade av AI genom att deras 
verk används för att träna upp AI utan att konstnärerna får ekonomisk ersättning. 
Distriktsstyrelsen ska dessutom försöka att helt undvika att använda 
AI-genererade bilder som skapats av andra. I vissa fall är det mycket svårt att 
avgöra om en bild är AI-skapad, och därför kan vi inte lova att vi helt och hållet 
kommer att undvika det. Men det är vår tydliga ambition. Distriktsstyrelsen 
uppmuntrar partiföreningarna att göra på samma sätt. “ 
 
Utifrån detta så föreslår distriktsstyrelsen att distriktsårskonferensen 
beslutar att:  
 
avslå motionen “Ingen AI konst i vårt parti, solidaritet med konstnärer och 
arbetare i världen”  
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Motion nr 2: Bojkotta Amazon för global solidaritet 
 
Argument: 
Utsugargiganten Amazon har som bekant kommit till Sverige och bedriver nu 
verksamhet som är byggd på ryggarna av arbetare världen över som jobbat i 
slavliknade förhållanden för att göra kapitalisten Bezos allt rikare. Vi som 
socialister kan inte i gott samvete stötta ett sådant företag under några 
omständigheter. 
 
Jag yrkar för; 
Att Vänsterpartiet Skaraborg ska införa en total bojkott av Amazon i alla 
instanser. Om en vara bara går att tillhandahålla via Amazon ska vi hellre stå utan 
än att handla från dom. 
 
Motionär: Josefin Börjesson, Vänsterpartiet Skövde 
 
 

Distriktsstyrelsens yttrande över motionen: 
Distriktsstyrelsen ser inga problem med att välja att inte köpa genom företaget 
Amazon. Vi har inte köpt något från dem hittills, men det är bra att tydliggöra att 
det inte ska göras framöver heller.  
 
Motionen är utformad som att det ska vara ett förbud i alla instanser i 
Vänsterpartiet Skaraborg. Det är oklart vad det är för instanser som avses, men 
det går att tolka motionen som att det är partiföreningar och distriktet. 
Distriktsstyrelsen är i så fall tveksamma till om det går att förbjuda 
partiföreningarna att handla från vissa företag. Vi tror dock att partiföreningarna 
delar vår bedömning att det är olämpligt att handla från Amazon.  
 
Utifrån detta så föreslår distriktsstyrelsen att distriktsårskonferensen 
beslutar att:  
 
bifalla motionen “Bojkotta Amazon för global solidaritet” 
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Motion nr 3: Internfeministiska träffar i distriktet 

 

Argument: 
Vänsterpartiet är ett feministiskt parti som aktivt jobbar med kvinnofrågor och 
jämställdhet. En del i arbetet är det internfeministiska arbetet. För att underlätta 
detta anser jag att vi bör sammankalla till träffar minst en gång om året där vi 
aktivitet arbetar och diskuterar feminismen. 
 
Jag yrkar för; 
Att Vänsterpartiet Skaraborg ska sammankalla till internfeministiska träffar minst 
en gång per år. 
 
Motionär: Josefin Börjesson, Vänsterpartiet Skövde 
 
 
 

Distriktsstyrelsens yttrande över motionen: 
Under senaste verksamhetsåret har distriktsstyrelsen satsat på arbete kring 
internfeminism, och denna motion passar mycket väl in i det vi vill åstadkomma. 
Vi delar motionärens synpunkt att årliga internfeministiska träffar i 
Vänsterpartiet Skaraborg vore väldigt bra.  
 
Distriktsstyrelsen har nyligen startat igång ett internfeministiskt nätverk i 
Vänsterpartiet Skaraborg. Nätverket är fristående från distriktsstyrelsen och vi 
kan inte ge dem uppdrag. Men vi tror att det kan vara en lämplig uppgift för ett 
sådant här nätverk att ta sig an, att kalla till en internfeministisk träff. Det skulle 
därför kunna motverka nätverkets syfte om distriktsstyrelsen tar på sig den 
uppgiften. Distriktsstyrelsen kommer självklart att stötta nätverket i 
arrangemanget om de efterfrågar det. Distriktsstyrelsens internfeministiskt 
ansvariga person kommer att ta upp frågan med det internfeministiska nätverket.  
 
Utifrån detta så föreslår distriktsstyrelsen att distriktsårskonferensen 
beslutar att:  
 
avslå motionen “Internfeministiska träffar i distriktet”  
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Motion nr 4: Motion till DÅK 2025 Skaraborg 
De flesta sociala medierna såsom Facebook, Twitter (X), Instagram, Bluesky och 
TikTok ägs av stora företag, ofta med högerextremistiska kopplingar och alla med 
bara ett mål: vinst. Dessa företag censurerar innehåll som inte bekräftar sittande 
regimens åsikter, och styrker högerextremistiska åsikter. 
 
Vänsterpartiet Skaraborg och dess lokala partiföreningar använder i huvudsak 
Facebook och Instagram, båda ägs av Meta, ett företag som säger att det är helt 
OK att kallas LGBTQIA+ personer för 'mentalt sjuka' och kvinnor 'egendom'. 
 
Det finns alternativ som är mer nära Vänsterpartiets ideologi: fediversen (som 
Mastodon, Pixelfed och fler).  Fediverse ägs av folket istället för av företag. 
 
Alternativa sociala medier som kopplas ihop genom fediversen är till exempel: 
* Mastodon; microblogging som Twitter (X) 
* Pixelfed; dela bilder som Instagram 
* Friendica; längre meddelanden som Facebook 
* Peertube; video som Youtube 
* FunkWhale, audio, som Soundcloud 
 
Förslaget är inte att Vänsterpartiet Skaraborg ska lämna Facebook eller 
Instagram (även om det skulle vara något som borde diskuteras, men det är inte 
så enkelt).  Det är framför allt ett förslag för att investera tid och vara närvarande 
på de icke-kommersiella alternativen. Undertecknad har kunskaper i fediversen 
och hjälper gärna till med att uppnå ovanstående förslag. 
 
Med anledning av att det finns dessa alternativ, föreslår jag: 
 
* att distriktets årsmöte beslutar att distriktsstyrelsen ska bli aktiv på fediversen 
 
* att distriktets årsmöte beslutar att distriktsstyrelsen ska sprida kunskap till 
lokala avdelningar om fediversen. 
 
* att distriktets årsmöte beslutar att distriktsstyrelsen ska stödja lokala 
avdelningar att bredda arbetet med deras sociala medier 
 
* att distriktets årsmöte beslutar att hjälpa lokala avdelningar att vara aktiv på 
fediversen 
 
Motionär: Koen Martens, Vänsterpartiet Töreboda 
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Distriktsstyrelsens yttrande över motionen: 
 
Distriktsstyrelsen delar motionärens bild att det är lämpligt att Vänsterpartiet 
Skaraborg finns även på andra sociala medier än de som ägs av Meta. Det är en 
lämplig tid nu att bredda vårt användande av sociala medier till exempelvis 
fediversen. I dagsläget är vår kunskap om hur en använder fediversen begränsad, 
så motionärens erbjudande om att hjälpa till är välkommet.  
 
Motionen är utformad så att distriktsstyrelsen själv helt kan välja vilken 
ambitionsnivå vi kommer att ha när det gäller aktiviteter, antal inlägg och så 
vidare på fediversen, vilket gör att vi tycker att motionen känns rimlig att kunna 
förverkliga utan att det blir alltför stora resurser som går åt till det.  
 
Partiföreningarnas resurser för att vara aktiva på sociala medier är generellt mer 
begränsade än distriktsstyrelsens, eftersom deras verksamhet helt bygger på 
ideella insatser. Vi har därför full förståelse för om de väljer att inte bredda sina 
sociala medier, men vi kommer att erbjuda dem någon typ av möjlighet att lära sig 
om fediversen.   
 
Utifrån detta så föreslår distriktsstyrelsen att distriktsårskonferensen 
beslutar att:  
 
bifalla motionen “Motion till DÅK 2025 Skaraborg” 
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